



Dual Degree Master's Program in Germany and France **Public Policy & Management**

Freie Universität Berlin – HEC Paris

The Program

The interdisciplinary dual-degree Master's program in Public Policy & Management at Freie Universität Berlin and HEC Paris combines studies of Economics, Political Sciences and Public Administrations and prepares students for a career at the interface of politics and economics.

The program is aimed at students worldwide who want to study in two major European countries and gain insight into the politics, economy and culture of Europe.

Course of studies

First year at HEC Paris within the framework of the Master of Science in Management

Second Year at Freie Universität Berlin within the Master in Public Policy & Management with the possibility of specializing in the following fields:

- Legal and Economic Foundations of Politics
 - Political Systems
 - International Relations
 - Organization and Administration
- as well as writing and defending a Master's thesis

Key Advantages

- Studies in two European capitals with numerous contact opportunities to the centers of politics, economy and culture of both countries
- Two internationally recognized Master's degrees
- Qualification to pursue PhD-studies
- Numerous additional events at both partner institutions
- Development of intercultural and language competencies
- Possibility of financial support through a mobility grant of the German-French University

Entry requirements

- Bachelor of Arts with 180 ECTS-credits
- Proof of knowledge of English and German

Tuition and scholarships

Total tuition for the program is approximately 24,000 € for European Union students or 35,000 € for non-European students. Students holding a first degree from the Freie Universität do not have to pay tuition fees.

Students can apply for a stipend, as well as partial payment of tuition, at the German Academic Exchange Service (DAAD), the foundations of the political parties or trade unions, amongst others. Additionally, Freie Universität Berlin and HEC are establishing a fund to award merit-based scholarships. These scholarships will cover part of the tuition.

Contact and further information

Dr. Sabine von Oppeln, Associate Professor
Freie Universität Berlin

Otto-Suhr-Institut für Politikwissenschaft
Innstraße 22, 14195 Berlin

+49 30 838-55016

dfstudien@zedat.fu-berlin.de

www.fu-berlin.de/frankreich

www.hec.edu/MSc/Programs/MSc-DD-Grande-Ecole-FU-Berlin

In cooperation with

HEC

Supported by





Doppel-Master-Studiengang in Deutschland und Frankreich **Public Policy & Management**

Freie Universität Berlin – HEC Paris

Studienprogramm

Der interdisziplinäre Doppel-Master-Studiengang Public Policy & Management der Freien Universität Berlin und der HEC Paris verbindet wirtschafts-, politik- und verwaltungswissenschaftliche Studieninhalte und bereitet die Studierenden auf eine berufliche Karriere an der Schnittstelle von Wirtschaft und Politik vor. Der Studiengang richtet sich an Studierende aus aller Welt, die durch das Studium in zwei zentralen europäischen Ländern Einblicke in Politik, Wirtschaft und Kultur Europas erwerben wollen.

Studienverlauf

Erstes Jahr an HEC Paris im Rahmen des Master of Science in Management

Zweites Jahr an der Freien Universität Berlin im Master Public Policy & Management mit Spezialisierungsmöglichkeiten in den Bereichen

- Rechtliche und ökonomische Grundlagen der Politik
 - Politische Systeme
 - Internationale Beziehungen
 - Organisation und Verwaltung
- sowie der Anfertigung und Verteidigung der Masterarbeit

Vorteile des Studienprogramms

- Studium in zwei Metropolen Europas mit zahlreichen Kontaktmöglichkeiten zu den Zentren der Politik, der Wirtschaft und der Kultur beider Länder
- Doppelter Masterabschluss an zwei international anerkannten Hochschulen
- Qualifikation für ein Promotionsstudium
- Zahlreiche Zusatzangebote an beiden Partnerinstitutionen
- Spezielle Seminare zum Ausbau der interkulturellen Kompetenzen
- Möglichkeit der Förderung durch ein Mobilitätsstipendium der Deutsch-Französischen Hochschule

Bewerbungsvoraussetzungen

- Bachelor of Arts im Umfang von 180 ECTS-Punkten
- Nachweis englischer und deutscher Sprachkenntnisse

Studiengebühren und Stipendien

Für das gesamte Programm betragen die Studiengebühren ca. 24.000 € für Studierende aus der EU bzw. ca. 35.000 € für Studierende aus Drittländern. Für Studierende, die über einen ersten Abschluss an der Freien Universität Berlin verfügen, fallen keine Studiengebühren an.

Studierende können sich für ein Stipendium sowie eine Teilübernahme der Studiengebühren u.a. beim DAAD, den deutschen Parteistiftungen oder den gewerkschaftlichen Stiftungen bewerben. Ergänzend richten die Freie Universität Berlin und die HEC ein Programm zur Vergabe leistungsbezogener Stipendien ein. Diese Stipendien werden einen Teil der Studiengebühren abdecken.

Kontakt und weitere Informationen

Dr. Sabine von Oppeln, Programmbeauftragte
Freie Universität Berlin

Otto-Suhr-Institut für Politikwissenschaft
Ihnestraße 22, 14195 Berlin

+49 30 838-55016

dfstudien@zedat.fu-berlin.de

www.fu-berlin.de/frankreich

www.hec.edu/MSc/Programs/MSc-DD-Grande-Ecole-FU-Berlin

In Kooperation mit

HEC

Gefördert durch

